

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**



الرئيس تيودورو أمباسوغو يدعو رجال الأعمال القطريين للاستثمار في غينيا الاستوائية

في مجال صيد الأسماك وهو قطاع واعد جداً".

من جانبه أعرب النائب الأول لرئيس غرفة قطر، محمد بن أحمد بن طوار الكواري، عن أهمية استكشاف آفاق جديدة لتعزيز التعاون والشراكة، وفتح المجال أمام المستثمرين القطربين للتعرف على الفرص الاستثمارية الواعدة التي تزخر بها غينيا الاستوائية. مشيرا إلى "وجود اهتمام مشترك لتعزيز أواصر التعاون بين البلدين بعد التوقيع على بيان مشترك الإقامة علاقات دبلوماسية، والذي يأتي في إطار سعى قطر وحرصها على الانفتاح بشكل أكبر على الدول الأفريقية، وزيادة استثماراتها في القارة السمراء التي تزخر بالفرص الاستثمارية".

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

دعا رئيس جمهورية غينيا الاستوائية، تيودورو أمباسوغو، رجال الأعمال القطريين إلى "الاستثمار في غينيا وتأسيس شركات مشتركة مع شركات غينية". واجتمع رئيس غينيا الاستوائية مع أعضاء غرفة تجارة وصناعة قطر ومجموعة من رجال الأعمال القطريين، وبحث سبل تعزيز علاقات التعاون التجاري والاستثماري، ودور القطاع الخاص في تعزيز الاستثمارات والتبادلات التجارية

وأشاد أمباسوغو بالعلاقات مع قطر ، مشيرا إلى أنّ "غينيا تعتمد كثيراً على إنتاج النفط، ولكن لديها أيضاً قطاعات أخرى مهمة مثل الزراعة، إذ توجد مساحات شاسعة يمكن استغلالها في مشاريع الأمن الغذائي". ولفت إلى "وجود العديد من الفرص الاستثمارية التي يمكن لرجال الأعمال القطربين استغلالها، خصوصاً

President Teodoro Ambasogo invites Qatari Businessmen to Invest in Equatorial Guinea

The President of Equatorial Guinea, Teodoro Ambasogo, called on Qatari businessmen to "invest in Guinea and establish joint companies with Guinean companies."

The President of Equatorial Guinea met with members of the Qatar Chamber of Commerce and Industry and a group of Qatari businessmen, and discussed ways to enhance trade and investment cooperation relations, and the role of the private sector in promoting investments and trade exchanges between the two countries.

Ambasogo praised relations with Qatar, noting that "Guinea depends a lot on oil production, but it also has other important sectors such as agriculture, as there are large areas that can be exploited in food security projects." He pointed out that "there are many investment opportunities that Qatari businessmen can exploit, especially in the field of fishing, which is a very promising sector."

For his part, the First Vice Chairman of the Qatar Chamber, Mohammed Bin Ahmed bin Twar Al Kuwari, expressed the importance of exploring new horizons to enhance cooperation and partnership, and open the way for Qatari investors to get acquainted with the promising investment opportunities that Equatorial Guinea has. He pointed out that "there is a common interest in strengthening cooperation ties between the two countries after signing a joint statement to establish diplomatic relations, which comes within the framework of Qatar's endeavor and keenness to open up more to African countries and increase its investments in the continent, which is full of investment opportunities."

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

"فيتش": العجز في الأردن بحدود 4.1 في الهئة

وقدرت فيتش انخفاض العجز العام للحكومة الأردنية إلى 5.4 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي في 2020 من 1.4 في المئة عام 2019 مدفوعا بانهيار 40 بالمئة في الإيرادات غير الضريبية، على خلفية الجائحة. مبيئة أن ظروف التمويل المؤاتية والدعم الخارجي، يخففان من مخاطر القدرة على تحمل الديون خلال وقت لاحق من العام الجاري.

وبلغ إجمالي المنح الأجنبية وقروض دعم الميزانية الميسرة حوالي 3.2 مليارات دولار أو ما نسبته 7.3 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي في 2020.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرّف)

"Fitch": The Deficit in Jordan is around 4.1 percent

Fitch expects the general government deficit in Jordan to drop to 4.1 percent of GDP in 2021 and 2.7 percent by 2022.

The agency assigned Jordan a credit rating of "BB-" with a negative outlook, indicating that the negative outlook reflects the risks of exacerbating government debt in Jordan, amid an uncertain recovery and a difficult social context. The agency expects Jordan's GDP to rise 2.5 percent in 2021 and 3 percent in 2022. Fitch also expects government debt in Jordan to reach its peak in 2021, with a decline supported by a return to growth and primary surpluses.



المئة عام 2021 و3 في المئة عام 2022. كذلك توقعت فيتش وصول الدين المحكومي في الأردن إلى الذروة عام 2021 مع انخفاض مدعوم بالعودة إلى النمو والفوائض الأولية.

Fitch estimated the decline in the general deficit of the Jordanian government to 5.4 percent of GDP in 2020 from 1.4 percent in 2019, driven by the collapse of 40 percent in non-tax revenues, on the background of the pandemic. Indicating that the favorable financing conditions and external support reduce the risk of debt sustainability during later this year.

Foreign grants and concessional budget support loans totaled about \$ 3.2 billion, or 7.3 percent of GDP in 2020.

Source (Arabic CNBC Site, Edited)

ارتفاع الصادرات السعودية 64 في الهئة

سجًات الصادرات السلعيَّة السعودية في شهر مارس (آذار) 2021 رتفاعاً بالمقارنة مع شهر مارس (آذار) 74.7 مليار ريال في شهر مارس (آذار) 2021، مرتفعَة بمقدار 45.6 مليار ريال في شهر مارس (آذار) 2021، مرتفعَة بمقدار 45.6 مليار ريال في شهر مارس (آذار) 2020؛ وذلك نتيجة لارتفاع الصادرات البترولية بمقدار بلغ 22.4 مليار ريال، وبنسبة 75 في المئة. ووفق بيانات الهيئة العامة للإحصاء ارتفعت نسبة

الصادرات البترولية من مجموع الصادرات الكلي من 65.6 في المئة إلى 70، بينما سجَّلت الصادرات غير البترولية ارتفاعاً بنسبة 42.9 في المئة، حيث سجَّلت 22.4 مليار ريال. وتمثّل اللدائن والمطاط ومصنوعاتهما 33.6 في المئة من إجمالي الصادرات غير البترولية حيث ارتفعت بنسبة 57.8 في



المئة أي بمقدار بلغ 2.8 مليار ريال، في حين تمثّل منتجات الصناعات الكيماوية 27.9 في المئة من إجمالي الصادرات غير البترولية.

وسجَّلت الواردات في مارس (آذار) 2021 ارتفاعاً نسبته 14 في المئة أي بمقدار بلغ 6.1 مليار ريال؛ وقد بلغت قيمتها 49.4 مليار ريال في مارس، مقابل 43.3 مليار ريال في شهر مارس 2020؛ وذلك نتيجةً لارتفاع أسعار السلع مقارنةً بشهر مارس

2020، وكان أكثرها تأثيراً معدات النقل وأجزاؤها بنسبة 30.3 في المئة واللؤلؤ؛ والأحجار الكريمة. وارتفعت قيمة الواردات بالمقارنة مع الشهر السابق فبراير 2021 بمقدار 9 مليارات ريال، وبنسبة 22.4 في المئة.

المصدر (وكالة الأنباء السعودية، بتصرّف)

■ Saudi Exports Rise by 64 percent

Saudi merchandise exports recorded an increase in March 2021 compared to March 2020 by 64 percent, reaching 74.7 billion riyals in March 2021, up by 45.6 billion riyals in March 2020; This is as a result of the increase in petroleum exports by 22.4 billion riyals, by 75 percent.

According to the General Authority for Statistics data, the percentage of petroleum exports out of total exports increased from 65.6 percent to 70, while non-oil exports registered an increase of 42.9 percent, recording 22.4 billion riyals. Plastics and rubber and their articles represented 33.6 percent of the total non-oil exports, which rose by 57.8 percent, or by 2.8 billion riyals, whereas, chemical

industries products represent 27.9 percent of total non-oil exports.

In March 2021, imports registered a 14 percent increase, or 6.1 billion riyals. It amounted to 49.4 billion riyals in March, compared to 43.3 billion riyals in March 2020; this is due to the increase in commodity prices compared to March 2020, the most influential of which were transport equipment and parts by 30.3 percent and pearls; And precious stones. The value of imports increased compared to the previous month, February 2021, by 9 billion riyals, or by 22.4 percent.

Source (Saudi Press Agency, Edited)